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P R O T O K Ó   Nr X/07
z obrad XIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie

z/s w Mszanowie
odbytej w dniu 13 listopada 2007r.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara o godz.1000 otworzy  XIII Sesj  i po
powitaniu radnych i go ci o wiadczy , i  zgodnie z list  obecno ci w posiedzeniu
uczestniczy 14 radnych, co wobec sk adu Rady wynosz cego 15 osób stanowi quorum
pozwalaj ce na podejmowanie prawomocnych uchwa .
Sesja odbywa a si  w sali narad Urz du Gminy w Mszanowie i trwa a do godz. 1410.

Lista obecno ci stanowi za cznik nr 1.

Nieobecny radny Cezary Kawiecki.

Spoza cz onków Rady w Sesji uczestniczyli:
- Wójt Roman Tr pczy ski
- Sekretarz Gminy Renata li ewska
- Skarbnik Gminy Ewa pi ewska
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urz dzie Gminy Mieczys aw Wojtaszko
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski
- Kierownik Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej Ewelina Tuchalska
- Dyrektor Powiatowego Zarz du Dróg w Nowym Mie cie Lubawskim z/s w Kurz tniku
Ryszard K osowski
- specjalista ds. dróg Pawe  Oelberg
- insp. ds. podatków Maria uralska
- insp. projektów unijnych i promocji gminy Marcin Buli ski
- so tysi wymienieni w za czniku nr 2

Porz dek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum
2. Przyj cie protoko u z obrad XII Sesji.
3. Wybór sekretarza obrad.
4. Zg aszanie zmian do porz dku obrad.
5. Informacja Dyrektora Powiatowego Zarz du Dróg na temat zimowego utrzymania dróg i
    planowanych robotach remontowych.
6. Informacja o dzia alno ci Wójta w okresie mi dzysesyjnym.
7. Zapytania i wnioski.
8. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany planu rozwoju miejscowo ci Jamielnik.
9. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany planu rozwoju miejscowo ci Skarlin.
10. Podj cie uchwa y w sprawie upowa nienia Przewodnicz cego Rady Gminy do
    wykonywania w imieniu Rady obowi zków okre lonych w ustawie lustracyjnej.
11. Podj cie uchwa y w sprawie udzielenia pomocy finansowej celem wsparcia rolników
    poszkodowanych w wyniku gradobicia.
12.Podj cie uchwa y w sprawie podj cia wspó dzia ania pomi dzy Gmin  Miejsk  Nowe
    Miasto Lubawskie, a Gmin  Wiejsk  Nowe Miasto Lubawskie w zakresie
    przyjmowania cieków zebranych na terenie gminy Nowe Miasto Lubawskie do
    oczyszczalni cieków w nowym Mie cie Lubawskim.
13.Podj cie uchwa y w sprawie systemu opieki i profilaktyki nad dzieckiem i rodzin  w
    Gminie Nowe Miasto Lubawskie na lata 2008-2015.
14. Informacja na temat analizy o wiadcze  maj tkowych za rok 2006.
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15. Podj cie uchwa y w sprawie wysoko ci stawek podatku od nieruchomo ci.
16. Podj cie uchwa y w sprawie obni enia ceny skupu yta do celów wymiaru podatku

rolnego.
17. Podj cie uchwa y w sprawie podatku od rodków transportowych.
18. Podj cie uchwa y w sprawie ustalenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na

podatek od nieruchomo ci, informacji i deklaracji na podatek rolny, informacji i
deklaracji na podatek le ny.

19.Odpowiedzi na zapytania i wnioski.
20. Zamkni cie obrad Sesji.

Przebieg obrad:

Ad 1
Otwarcie nast pi o jak na wst pie niniejszego protoko u.

Ad 2
Przyj cie protoko u z XII Sesji.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  sekretarza obrad XII Sesji o
przedstawienie informacji o protokole.

Pani Halina Wolska poinformowa a, e zapozna a si  z tre ci  protoko u z poprzedniej
Sesji, jego tre  odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowa a o przyj cie.

Przewodnicz cy Rady zapyta , czy s  uwagi do protoko u.

Uwag nie zg oszono.

W g osowaniu, Rada jednomy lnie przyj a protokó  z obrad XII Sesji.

Ad 3
Na sekretarza obrad powo ano radnego Zdzis awa Arentowicza.

Ad 4
Zg aszanie zmian do porz dku obrad.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara zaproponowa  w czenie do porz dku
obrad w miejscu mi dzy punktem 4, a 5, informajcji Dyrektora Powiatowego Zarz du Dróg.

Innych zmian nie zg oszono.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie dokona a zmiany porz dku obrad.

Ad 5
Dyrektor Powiatowego Zarz du Dróg Ryszard K osowski poinformowa , e Zarz d dzia a
na obszarze 4 gmin, do obs ugi maj  sie  235 km dróg, w tym 4 ulice: Kopernika, I awsk ,
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wirki i Wigury i Mszanowsk , administruje 3 drogami wirowymi (2 na terenie gminy
Biskupiec i 1 na terenie gminy Grodziczno). Prace zwi zane z zimowym utrzymaniem
planuje si  prowadzi  w godz. od 4-tej do godz. 15-tej, lub d ej w zale no ci od
warunków pogodowych. Poinformowa  jakim sprz tem dysponuj . Sypane b  jak do tej
pory, wy cznie wzniesienia, przystanki autobusowe, zakr ty, skrzy owania z liniami
kolejowymi, tereny zabudowane.
Planowane prace remontowe w roku 2008:
- wiosn  remonty wszystkich dróg,
- 500 metrów odnowy na odcinku Nowy Dwór w kierunku k,
- budowa 200 metrów chodnika w miejscowo ci Chro le, chodniki zawsze wykonywane
by y przy wspó finansowaniu Gminy, od roku 2008 koszty budowy chodników b
realizowane po 50% gmina i powiat.
- U one b  korytka ciekowe w centrum wsi Radomno, w ubieg ym roku mia  by
remontowany wiadukt w Radomnie, w tej chwili jest tam ograniczenie no no ci do 5 ton,
ruch jest zaw ony do jednostronnego. W zwi zku z tym, e w 2008 roku b dzie
zdemontowana linia kolejowa I awa-Nowe Miasto Lubawskie wiadukt nie b dzie
remontowany do tego czasu. Po zdemontowaniu wiadukt zostanie zasypany, droga
wyprostowana i u ona nowa nawierzchnia. Zarz d zamierza pozyska  pieni dze na
remont tej drogi w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego, w przysz ym roku
zostanie sporz dzona dokumentacja. Droga ta przebiega równie  przez powiat i awski,
jednak e nie s  zainteresowani wspólnym przyst pieniem do programu. Zosta y
zako czone prace przy budowie chodnika w Jamielniku o d ugo ci 500 metrów.

Radny Zdzis aw Makowski zapyta , jaki cel ma k adzenie asfaltu na odcinku Nowy Dwór
ki, skoro planuje si  sporz dzenie wniosku o dofinansowanie w ramach funduszy

unijnych.

Dyrektor odpowiedzia , e co innego jest modernizacja drogi, a co innego jest bie ce
utrzymanie drogi (u enie jednej warstwy nawierzchni), s  problemy z utrzymaniem tego
odcinka 500 metrowego, ca a jest pozapadana. Z enie wniosku nie oznacza, e zaraz

dzie realizowana.
Podobna sytuacja by a z drog  do Nawry, by a rozpocz ta, a nie zako czona, pieni dzy
unijnych nie otrzymali my. Droga w kierunku I awy, do Zarz du Dróg w Nowym Mie cie
nale y odcinek d ugo ci 11,3 km i szacuje si , e koszt modernizacji tego odcinka
wyniesie oko o 10 mln, dla porównania bud et  Zarz du Dróg wynosi ok. 2 mln z .

Radna Barbara Grzywacz – podzi kowa a za to, e co roku budowany jest chocia  ten
najbardziej potrzebny kawa ek chodnika  dlatego, e ruch bardzo zagra a bezpiecze stwu
dzieci, ale i doros ych. Bardzo dobry jest uk ad, e budowa finansowana jest cznie z
gmin . Wnioskowa a, aby mie  na uwadze budow  chodnika w Jamielniku do nowo
powstaj cego osiedla mieszkaniowego w kierunku Bagna. Droga jest w ska, a jest do
du y ruch,  tym bardziej, e zosta o zdj te pobocze. Podzi kowa a za wykonanie drogi w
kierunku ko cio a i chodnika i prosi a o u enie muld ograniczaj cych pr dko .

Radny Zdzis aw Arentowicz  zapyta , kiedy przewiduje si  remont drogi Nowe Miasto –
Lidzbark, na odcinku do Gwi dzin stan jest fatalny. Wnioskowa  o pog bienie rowu przy
dyskotece, bo zalega woda przy wje dzie do stolarni.

Radny Zbigniew Wi niewski zapyta , czy jaki b dzie dalszy los wniosku o
dofinansowanie budowy drogi w Nawrze, czy w rezerwie b dzie nadal przez wiele lat. Czy

 dalsze plany budowy chodników, w przysz ym roku tylko w Chro lu.
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Dyrektor odpowiedzia , e wniosek by  z ony do ZPORR, a tych pieni dzy ju  nie ma.
Nawet nie otrzymali my negatywnej odpowiedzi.
W przysz ym roku, na mój wniosek, Zarz d Powiatu podj  decyzj  o wykonaniu tylko
chodnika w Chro lu, jedn  zatok  i 100 metrów chodnika w innej miejscowo ci, od 3-4 lat
praktycznie od kwietnia wszyscy ludzie pracowali przy budowie chodników, jutro ko czymy
ostatni chodnik, zaniechali my bie ce utrzymanie (czyszczenie rowów, usuwanie
krzewów), te prace planujemy wykonywa  w przysz ym roku, a na 2009 rok mo na
sk ada  propozycje  budowy chodników w uk adzie gmina finansuje materia , pozosta e
koszty Zarz d Dróg.
Wnioskowa , aby przed budow  chodników by a uregulowana sprawa terenu, najlepiej
gdyby opracowany by  projekt techniczny.
Wp yn  wniosek w sprawie budowy chodnika w Nawrze, Dyrektor stwierdzi , e tam jest
problem, a w ogóle czy jest sens jego budowy. W tej chwili wykonali my tylko zatoczk , w
miejscu, gdzie wsiadaj  dzieci, pozosta e dzieci wsiadaj  we wsi. Praktycznie nie ma
terenu, aby przed  chodnik do miejsca, gdzie wsiadaj  dzieci, z lewej strony rosn
drzewa i trzeba by oby je usun cznie z karpami, poszerzy  nasyp, tam p ynie strumyk,
z drugiej strony jest rów i woda, k adzenie kolektora pod chodnik, to zbyt drogo.

Radny Zbigniew Wi niewski – strumyk to nale oby zabezpieczy , nie ma por czy.

Dyrektor odpowiedzia , e tam nie ma mo liwo ci wjazdu adnego sprz tu.

Radny Zbigniew Wi niewski stwierdzi , e tam nie ma problemu z terenem.

Dyrektor odpowiedzia , e problem jest finansowy, ale je eli gmina przeka e teren, to nie
widz  problemu. W sprawie drogi Nowe Miasto Lubawskie-S up, rów w Gwi dzinach by
mo e b dzie zrobiony jeszcze w bie cym roku, stan drogi na odcinku, o którym mówi
radny jest znany i Zarz d Powiatu ma uwadze, nie ma tego odcinka w planach na 2008,
chyba, e przetargi b  korzystnie rozstrzygni te.

Radny Zdzis aw Makowski z informacji Pana Dyrektora wynika, e w przysz ym roku
poprawi si  sytuacja z usuwaniem krzewów, radny zapyta , dlaczego atana jest co druga
dziura, tak by o ostatnio w Lekartach oraz stwierdzi , e p ugi le od nie aj ,
niejednokrotnie nie uda o si  przejecha , jad c za p ugiem. Radny zapyta  o spraw  lustra
w Lekartach.

Dyrektor odpowiedzia , e lustro jest zakupione i w przysz ym tygodniu zostanie
ustawione. Krzewy b  wyci te w przysz ym roku. W sprawie od nie ania stwierdzi , e
zdarza y si  takie przypadki, w takiej sytuacji nale y zadzwoni  do Zarz du i je eli
kierowcy nie podpisze si  karty, to nast pnym razem sytuacja poprawi si . Zarz d Dróg
posiada w asny sprz t do od nie ania, natomiast no niki s  wynajmowane od prywatnych
firm transportowych i kierowcy s  ich pracownikami.

Radny Roman Jadanowski zapyta , czy s  technologie atania dziur na wiosn .

Dyrektor odpowiedzia , e tylko w okresie zimowym ata si  okre lon  mas , której latem
nie produkuje si . Poinformowa , e wszystkie wzniesienia po korzeniach i karpach zosta y
sfrezowane.

Radny Kazimierz Mikuczy ski wyrazi  uznanie i zadowolenie z prac, które w Jamielniku
 realizowane. Wnioskowa , aby Zarz d Dróg zwróci  uwag  w okresie zimowym na

drog  z Radomna do I awy, na odcinku od rozwidlenia do Jamielnika do granicy powiatu,
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odcinek oko o 800 metrów. Ten odcinek w okresie zimowym jest nieod nie ony, a w
okresie letnim pobocza s  niewykoszone.

Dyrektor odpowiedzia , e przyj  do wiadomo ci i zwróci uwag .

So tys wsi Lekarty poinformowa , e w ubieg ym roku zosta y wyci te drzewa, ale karpy
pozosta y i wyros y krzewy.

Dyrektor odpowiedzia , e s  to karpy po topolach si gaj ce niekiedy 2,5 metra, ale
zostan  wyfrezowane, by  mo e jeszcze w bie cym roku.

Wójt  podzi kowa  Dyrektorowi Powiatowego Zarz du Dróg za udzielenie odpowiedzi na
wiele pyta  i w tpliwo ci radnych. Wójt mówi  o od nie aniu dróg. W sprawie budowy
chodnika w Radomnie, w ciciele nie s  ch tni odst pienia gruntów. Wójt widzi potrzeb
spotkania w sprawie wysepki i chodnika w Skarlinie przy Domu Rolnika.
Poinformowa  o spotkaniu inauguracyjnym w Rynie w sprawie Wojewódzkiego
Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury, ale gminy prawdopodobnie nie
skorzystaj  z tych rodków, przeznaczone s  na wojewódzkie inwestycje kluczowe, drogi
krajowe, wojewódzkie i powiatowe.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara nie mówili my tutaj jeszcze tylko o
drodze powiatowej Tylice-Mroczenko, której stan jest fatalny.

Dyrektor odpowiedzia , e ta droga nie jest uj ta w Planie Regionalnego Rozwoju. Na tej
drodze brak ju  tylko odnowi  nawierzchni , bo remontów by o bardzo du o.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara podzi kowa  Dyrektorowi za udzielenie
odpowiedzi.

Ad 5
Wójt przedstawi  informacj  ze swojej dzia alno ci w okresie mi dzysesyjnym:
- 26 wrze nia, Wójt podpisa  umow  z Przedsi biorstwem Drogowo-Mostowym na
przebudow  dróg  wewn trznych w Jamielniku,
- 27 wrze nia, Wójt bra  udzia  w Powiatowej Radzie Zatrudnienia,
- 28 wrze nia odby y si  2 przetargi na sprzeda   gruntów w Nowym Dworze,
- 1 pa dziernika dokonali my uzgodnie  z Dyrektorem  Zarz du Dróg Wojewódzkich
Oddzia  w Nidzicy w sprawie odprowadzenia wód deszczowych i powierzchniowych w
Tylicach, zadanie zosta o wykonane,
- 4 pa dziernika odby o si  szkolenie cz onków obwodowych komisji wyborczych w
zwi zku z wyborami do Sejmu i Senatu RP,
- 5 pa dziernika, Wójt wspólnie z Przewodnicz cym Rady, w Warszawie odebrali certyfikat
Gmina Fair Play,
- 6 pa dziernika, Wójt uczestniczy  w obchodach 50-lecia istnienia Szko y Rolniczej w
Nowym Mie cie Lubawskim, ponadto wspólnie z Przewodnicz cym Rady uczestniczyli w
obchodach Dni Seniora w Jamielniku,
-  8 pa dziernika odby o si  szkolenie Wójtów i Skarbników organizowane przez
Regionalna Izb  Obrachunkow , Wójt poinformowa , e od jutra rozpoczyna si
planowana kompleksowa kontrola w Urz dzie prowadzona przez RIO,
- 9 pa dziernika, w Urz dzie zosta a przeprowadzona kontrola przez Urz d Wojewódzki, w
zakresie spraw wojskowych, obrony cywilnej i zarz dzania kryzysowego,
- 11 pa dziernika, w Mszanowie odby a si  uroczysto  z okazji Dnia Edukacji Narodowej,
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- 12 pa dziernika, Wójt wspólnie z Przewodnicz cym Rady uczestniczyli w VIII Kongresie
Zwi zku Gmin Wiejskich w Warszawie,
- 15 pa dziernika odby a si  uroczysto  z okazji I rocznicy nadania imienia Jana Paw a II,
Zespo owi Szkó  w Jamielniku,
- 16 pa dziernika odby o si  spotkanie koordynacyjne w sprawie budowy sali
gimnastycznej w Gwi dzinach,
- w tym samym dniu Wójt uczestniczy  w obchodach 5 rocznicy utworzenia Brodnickiego
Centrum Caritas,
- 17 pa dziernika nast pi  odbiór robót drogowych w Kaczku,
- 18 pa dziernika, w Starostwie Powiatowym w I awie odby o si  podsumowanie
dzia alno ci stowarzyszenia Pro Publico Bono Dla Dobra Wspólnego, program realizowali
mi dzy innymi w Skarlinie,
- 21 pa dziernika odby y si  wybory do Sejmu i Senatu, frekwencja w gminie wynios a
42%,
- 25 pa dziernika w tut. Urz dzie odby o si  wyjazdowe posiedzenie Komisji Rozwoju
Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony rodowiska i Gospodarki Wodnej Sejmiku
Samorz dowego Województwa, omawiana by a mi dzy innymi sprawa jeziora w Tylicach,
które jest w asno ci  Marsza ka Województwa Warmi sko-Mazurskiego, ale nie zosta o
protokolarnie przekazane w adzom województwa z uwagi na bezczynno  Zarz du
Województwa w zakresie uregulowania stanu prawnego gruntów przy cieku wodnym
Ba wanka i jeziora Fabrycznego w Tylicach,
- 26 pa dziernika, Wójt bra  udzia  w posiedzeniu Zarz du Kó ka Rolniczego w Skarlinie,
- 29 pa dziernika dokonano odbioru robót odwodnienia drogi w Tylicach i drogi przy
Szkole Podstawowej,
- 3 listopada odby o si  spotkanie w sprawie Regionalnego Programu Operacyjnego,
zorganizowane przez Starost , mówiono m.in. o infrastrukturze drogowej,
- 5 listopada odby a si  uroczo  inauguracji Regionalnego Programu Operacyjnego
Warmia i Mazury,
- 6 listopada zosta y podpisane 2 akty notarialne na sprzeda  dwóch dzia ek w Nowym
Dworze i w Chro lu,
- 6 listopada odby o si  wspólne posiedzenie Komisji, przygotowane zosta y projekty
podatków na przysz y rok,
- 8 listopada odby a si  narada so tysów,
- 9 listopada Wójt wspólnie z Przewodnicz cym Rady uczestniczyli w akademii z okazji 89
rocznicy Odzyskania Niepodleg ci oraz w spotkaniu z okazji Dnia Seniora w Tylicach, a
nast pnego dnia w Chro lu,
- 11 listopada odby y si  biegi niepodleg ciowe w Nowym Mie cie Lubawskim,
startowa y tylko 3 szko y z terenu gminy.

Ad 6
Zapytania i wnioski zg osili:

Radny Ireneusz Kowalski zapyta  na jakiej zasadzie s  przyznawane ulgi podatkowe.

So tys wsi Bratian zapyta , czy co  si  dzieje w sprawie budowy chodnika na ul.
Olszty skiej.

Radna Dorota ukaszewska wnioskowa a o zwolnienie rolników z podatku od rodków
transportowych, od samochodów ci arowych.

Radna Halina Wolska poinformowa a, e stara si  zbiera  wszystkie pisma dotycz ce
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chodnika na ul. Olszty skiej, ale ostatnie pismo dosy  d ugo le o w Urz dzie bez
odd wi ku. Odczyta a tre  pisma Dyrekcji Generalnej Dróg i Autostrad Oddzia u w
Olsztynie z dnia 8 czerwca br., z którego wynika, e niewystarczaj ce rodki na prace
przygotowawcze nie pozwoli y na zlecenie i wykonanie dokumentacji technicznej, ale
Oddzia  z zadowoleniem przyj  deklaracj  wspó pracy w zakresie opracowania
dokumentacji i realizacji zadania. Jednocze nie informuje, e zostanie przes ane
porozumienie okre laj ce szczegó owe warunki wspó pracy  i partycypacji w kosztach. Na
kolejnej Sesji zg osi am interpelacj , która zosta a przekazana do Dyrekcji Dróg
Krajowych, w dniu 10 pa dziernika przysz o porozumienie (wzór), do którego gmina
powinna si  ustosunkowa . To porozumienie pozosta o bez odpowiedzi, dopiero na
wspólnym posiedzeniu Komisji, 6 listopada otrzyma am kserokopi . Wnioskowa  nale y,
e to nie jest adresowane do naszej gminy, lecz jest  to ogólny wzór. Warunki okre lone w

tym porozumieniu s  nie do przyj cia, ale istniej  jeszcze negocjacje. Wnioskowa a o
zorganizowanie spotkania z udzia em Wójta, radnych z Bratiana, pracownika
odpowiedzialnego za drogi i radcy prawnego.

Pan Roman Sienkowski poinformowa , e w ubieg ym roku by y prowadzone rozmowy o
podziale kosztów po po owie.

Wójt wyja ni , e warunki s  nie do przyj cia i dalej Zarz d Dróg Krajowych uwa a, e
powinni my zaj  zimowym utrzymaniem tych dróg. Okr gowa Dyrekcja oboj tnie
podchodzi do tego projektu, ale dowiedzieli my si , e bardzo zale y im na remoncie
mostu i przygotowane s  ju  wszystkie procedury. Zorganizowanie spotkania uzna  za

uszne, ale rozmowy z nimi s  trudne i niekorzystne dla gminy. Po wybudowaniu
obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego, ten odcinek drogi przejmie gmina. Prace w tym
kierunku zosta y rozpocz te.

Przewodnicz cy Rady og osi  15 minutow  przerw .

Po przerwie, Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara wznowi  obrady.

Ad 7
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany planu rozwoju miejscowo ci Jamielnik.

Pan Marcin Buli ski poinformowa , e do zmiany planu rozwoju miejscowo ci Jamielnik i
Skarlin podj tych na poprzedniej Sesji, Urz d Marsza kowski weryfikuj c dokumentacj  o
dofinansowanie inwestycji umieszczonych w planie, sugeruje uzupe ni  harmonogram
realizacji inwestycji o planowany czas realizacji inwestycji i uszczegó awiamy go do
konkretnych miesi cy. Wyja nienia dotycz  równie  punktu 8.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr XIII/64/07 w sprawie
zmiany planu rozwoju miejscowo ci Jamielnik. Uchwa a stanowi za cznik nr 3.

Ad 8
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany planu rozwoju miejscowo ci Skarlin.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.
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W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr XIII/65/07 w sprawie
zmiany planu rozwoju miejscowo ci Skarlin. Uchwa a stanowi za cznik nr 4.

Ad 9
Podj cie uchwa y w sprawie upowa nienia Przewodnicz cego Rady Gminy do
wykonywania w imieniu Rady obowi zków okre lonych w ustawie lustracyjnej.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr XIII/66/07 w sprawie
upowa nienia Przewodnicz cego Rady Gminy do wykonywania w imieniu Rady
obowi zków okre lonych w ustawie lustracyjnej. Uchwa a stanowi za cznik nr 5.

Ad 10
Podj cie uchwa y w sprawie udzielenia pomocy finansowej celem wsparcia rolników
poszkodowanych w wyniku gradobicia.

Skarbnik Gminy wyja ni a, e na poprzedniej Sesji Rada dokona a zmiany bud etu w tym
zakresie, obecnie proponujemy podj  uchwa  o pomocy dla konkretnej gminy,
Bartoszyce.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr XIII/67/07 w sprawie
udzielenia pomocy finansowej celem wsparcia rolników poszkodowanych w wyniku
gradobicia. Uchwa a stanowi za cznik nr 6.

Ad 11
Podj cie uchwa y w sprawie podj cia wspó dzia ania pomi dzy Gmin  Miejsk  Nowe
Miasto Lubawskie, a Gmin  Wiejsk  Nowe Miasto Lubawskie w zakresie
przyjmowania cieków zebranych na terenie gminy Nowe Miasto Lubawskie do
oczyszczalni cieków w nowym Mie cie Lubawskim.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poinformowa , e Wojewoda
Warmi sko-Mazurski uchyli  uchwa  nr XII/59/07 w tej sprawie podj  na poprzedniej
Sesji dlatego, e w pierwszej kolejno ci musi by  podj ta uchwa a, a nast pnie zawarte
porozumienie, a nie odwrotnie.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr XIII/68/07 w sprawie
podj cia wspó dzia ania pomi dzy Gmin  Miejsk  Nowe Miasto Lubawskie, a Gmin
Wiejsk  Nowe Miasto Lubawskie w zakresie przyjmowania cieków zebranych na
terenie gminy Nowe Miasto Lubawskie do oczyszczalni cieków w nowym Mie cie
Lubawskim. Uchwa a stanowi za cznik nr 7.

Ad 12
Podj cie uchwa y w sprawie systemu opieki i profilaktyki nad dzieckiem i rodzin  w
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Gminie Nowe Miasto Lubawskie na lata 2008-2015.

Pyta   nie zg oszono.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr XIII/69/07 w sprawie
systemu opieki i profilaktyki nad dzieckiem i rodzin  w Gminie Nowe Miasto
Lubawskie na lata 2008-2015. Uchwa a stanowi za cznik nr 8.

Ad 13
Informacja na temat analizy o wiadcze  maj tkowych za rok 2006.

Z upowa nienia Wójta Gminy analiz  o wiadcze  maj tkowych pracowników przedstawi a
Sekretarz Gminy, analiza stanowi za cznik nr 9, natomiast analiza Urz du Skarbowego
stanowi za cznik nr 10.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi :
- analiz  o wiadczenia maj tkowego Przewodnicz cego Rady i Wójta dokonan  przez
Wojewod  i Urz d Skarbowy, analiza stanowi za cznik nr 11 i 12,
- analiz  o wiadcze  maj tkowych radnych, która stanowi za cznik nr 13, natomiast
analiza o wiadcze  dokonana przez Urz d Skarbowy stanowi za cznik nr 14.

Ad 14
Podj cie uchwa y w sprawie wysoko ci stawek podatku od nieruchomo ci.

Przewodnicz cy Rady zapyta , czy s  pytania w sprawie stawek podatku od
nieruchomo ci, ich wysoko  zosta a ustalona na wspólnym posiedzeniu Komisji.

Pyta  nie zg oszono.

Przewodnicz cy rady przedstawi  projekt uchwa y.

Rada Gminy, 13 g osami za i 1 g osie wstrzymuj cym si , nie by o g osów
przeciwnych, podj a uchwa  nr XIII/70/07 w sprawie okre lenia wysoko ci stawek
podatku od nieruchomo ci. Uchwa a stanowi za cznik nr 15.

Ad 15
Podj cie uchwa y w sprawie obni enia ceny skupu yta do celów wymiaru podatku
rolnego.

Radny Zbigniew Wi niewski – cena yta w 3 kwarta ach rzeczywi cie taka by a, ale
ostatnio cena spad a oko o 100 z  za 1 ton . Proponowa  obni enie poni ej 50 z /q.

Skarbnik Gminy zwróci a uwag  na potrzeby inwestycyjne gminy.

Wójt poinformowa , e Gmina Grodziczno uchwali a 50 z ., gmina Lubawa 48 z .

Radny Zdzis aw Arentowicz – je eli cena wynosi aby 45 z . to i tak jest podwy ka w
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porównaniu do roku ubieg ego o oko o 30%.

Radny Ireneusz Kowalski uwa a, e nale y zwi kszy  restrykcje na ulgi podatkowe, wg
danych z BIP-u, s  firmy, które maj  umorzenia 37 tys.z ., 58 tys.z ., pomijaj c kó ka
rolnicze, bo znamy ich sytuacj . Wszystkie ulgi w 2006 roku wynosi y 108 tys.z ., to du o,
wszystkim podwy sza si , a tu nie p aci si  w ogóle. Jedna firma jest uj ta, e ma trudn
sytuacj  finansow , a tutaj wykazuje zysk. Co to za trudna sytuacja finansowa, e
otrzymuje ulg  podatkow , a wykazuje zysk.

So tys wsi Bratian mówi  trudnej sytuacji w rolnictwie, niskiej cenie skupu zw aszcza
ywca.

So tys wsi Chro le, wi ksi rolnicy te  nie p ac  podatku.

Przewodnicz cy Rady - wi ksi rolnicy nie p ac , bo inwestuj  i korzystaj  z ulgi
inwestycyjnej, p ac  ci redni i mali.

So tys wsi Chro le stwierdzi , e podwy szenie o 30 % to du o.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara stwierdzi , e Wójt proponowa
obni enie podatku z 58,32 z . na 50 z . Prosi  o zg aszanie propozycji.

Radny Zbigniew Wi niewski proponowa  47 z .

Wójt proponowa  48 z .

Radny Ireneusz Kowalski proponowa  45 z .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara zaproponowa redni  48,50 z .
Podj  nale y rozs dn  decyzj , nie we w asnym interesie, czy interesie grupy, ale w
najlepiej poj tym interesie gminy.
Przewodnicz cy zaproponowa  przeg osowanie poszczególnych propozycji: 45 z ., 47 z . i
48,50 z .
W pierwszej kolejno ci Przewodnicz cy podda  pod g osowanie dotychczasow
propozycj  Wójta - 50 z  za 1q yta,

- 5 osób g osowa o za stawk  50 z , przeciw 8 osób,

Nast pnie Przewodnicz cy podda  pod g osowanie druga propozycj  Wójta 48 z .

- 5 osób g osowa  za stawk  48 z . przeciw 8 osób,

W nast pnej kolejno ci g osowano stawk  47 z .

- 2 osoby g osowa y za stawk  47 z . , Przewodnicz cy uzna , e pozostali s  przeciw.

Za stawk  45 z  za 1q yta, któr  Przewodnicz cy podda  pod g osowanie, g osowa o 9
osób.

Przewodnicz cy stwierdzi , e w projekcie uchwa y zmieniamy kwot  50 z . na 45 z .

Nie by o sprzeciwu w tej kwestii.
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Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odczyta  tre  uchwa y.

Rada Gminy, 11 g osami za, 1 g osie przeciwnym i 2 g osach wstrzymuj cych si ,
podj a uchwa  nr XIII/71/07 w sprawie obni enia ceny skupu yta do celów
wymiaru podatku rolnego. Uchwa a stanowi za cznik nr 16.

Ad 16
Podj cie uchwa y w sprawie podatku od rodków transportowych.

Inspektor Maria uralska wyja ni a, e stawki podatku od rodków transportowych
ulegaj  zmianie tylko w 1 punkcie, mianowicie poprzednio by o od samochodu
ci arowego „od 3,5 tony do 5,5 tony”, a obecnie powinno by  „powy ej 3,5 tony do 5,5
tony”, kwoty nie ulegaj  zmianie, czyli 3,5 tony s  zwolnione.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

Rada Gminy, jednomy lnie, podj a uchwa  nr XIII/72/07 w sprawie okre lenia
rocznych stawek podatku od rodków transportowych. Uchwa a stanowi za cznik
nr 17.

Ad 17
Podj cie uchwa y w sprawie ustalenia wzoru formularzy informacji i deklaracji na podatek
od nieruchomo ci, informacji i deklaracji na podatek rolny, informacji i deklaracji na
podatek le ny.

Inspektor Maria uralska wyja ni a, e poprzednio podatnik sk ada  3 informacje,
obecnie b dzie 1 druk.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

Rada Gminy, jednomy lnie, podj a uchwa  nr XIII/73/07 w sprawie ustalenia
wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych.
Uchwa a stanowi za cznik nr 17.

Ad 18
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzieli  Wójt:
- radnej ukaszewskiej odpowiedzia , e rolnik jest zwolniony z podatku od rodków
transportowych od 1 samochodu ci arowego,
- w sprawie budowy chodnika w Bratianie Wójt uwa a, e nale y temat pilotowa , ale nie
mo na da , aby gmina wchodzi a w nie swoje inwestycje, Dyrekcja Okr gowa Dróg
wyrazi a wol , aby gmina sama zap aci a za dokumentacj . Warunki trzeba
wynegocjowa , gmina zamierza partycypowa , ale dla Dyrekcji Okr gowej inwestycja jest
oboj tna.
- radnemu Kowalskiemu w sprawie ulg tzn. umorze  i odrocze , Wójt odpowiedzia , e
ponosi pe  odpowiedzialno , decyzje podejmuje w oparciu o Ordynacj  podatkow  i
zebrany materia  dowodowy, który jest do wgl du. Zastosowano 2 umorzenia na do
du  sum , 1 firmie z Bratiana, która zosta a zlikwidowana i druga firma to najwi kszy
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zak ad w gminie, który ma k opoty finansowe. Nie ma tu adnego widzi mi si  Pana Wójta i
pracowników.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara doda , e wy czn  kompetencj  Wójta
 decyzje o umorzeniu lub odroczeniu podatku.

Ad 19

W zwi zku z wyczerpaniem porz dku obrad, Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw
Wodara zamkn  obrady XIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie.

Sekretarz obrad                                                       Przewodnicz cy Rady Gminy

Zdzis aw Arentowicz                                                     Miros aw Wodara


